

# 圖資與檔案學刊

第 10 卷第 2 期 (第 93 期) | 2018 年 12 月 ISSN: 2412-1800 DOI: 10.6575/JILA

## 目次

編者言	i-ii
<b>專題論文：校史館與檔案教育</b>	
歷史路口的抉擇：1949-1966 年中國大陸檔案學教育發展路徑研究 張衍	1-25
1950 年代臺灣事務管理改革下的檔案管理人員培訓與制度建立 吳宇凡	26-42
檔案數位互動展之觀眾滿意度與教育效果研究：以「同安潮新媒體 藝術展」為例 吳紹群	43-74
數位內容策展在大學校史館的協作與應用 黃靖斐、陳志銘	75-106
<b>學術論文</b>	
從網站管理者視角分析圖書館網頁無障礙檢測結果 林巧敏	107-135
故宮研究主題與作者群分析：以 1966 年至 2017 年《故宮季刊》與 《故宮學術季刊》論文計量研究為例 葉淑慧	136-167

# Journal of InfoLib and Archives

Vol. 10, No. 2 (No.93) | December 2018

ISSN: 2412-1800 DOI: 10.6575/JILA

## *Contents*

Editorial	i-ii
<b>Feature Articles: University Archives and Archival Education</b>	
The Choice at the Crossroads of History: Research on Development Path of Archival Education in Mainland China from 1949 to 1966 <i>Yan Zhang</i>	1-25
Archivists' Training and Institution Establishing in General Management Reform During the 1950s <i>Yu-Fan Wu</i>	26-42
Visitor Satisfaction and Education Effects in Interactive Archive Exhibition: Taking "Tong-An Ship New Media Art Exhibition" as Example <i>Shao-Chun Wu</i>	43-74
The Collaboration and Application of Digital Content Curation in the University Archives <i>Ching-Fei Huang &amp; Chih-Ming Chen</i>	75-106
<b>Research Articles</b>	
An Evaluation on Library Websites Accessibility: From a Webmaster's Perspective <i>Chiao-Min Lin</i>	107-135
Study on Research Theme and Authorship of National Palace Museum : A Bibliometric Analysis the Literatures of the <i>NPM Quarterly and NPM Research Quarterly</i> , 1966-2017 <i>Shu-Hwei Yeh</i>	136-167